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Vážení spoluobčané a čtenáři našeho zpravodaje, 
 
s blížícími se vánočními svátky bych Vám všem chtěl popřát jejich pohodové prožití se 
štědrou nadílkou pod Vašimi vánočními stromečky a vše nejlepší, hodně zdraví, spokoje-
nosti a úspěchů v roce 2014. 
 Úvodem bych Vás chtěl seznámit s hlavními ukazateli hospodaření obce za 11 
měsíců roku 2013. 

nákladech částkou 2,665 mil. Kč. 
 
Přístavba výtahu a sociálního 
zařízení k budově zdravotní-
ho střediska 
Prostřednictvím zhotovitele, 
společností VAMOZ –servis, a.s., 
realizovala Obec Pustá Polom 
projekt Přístavba výtahu a sociál-
ního zařízení k budově zdravotní-
ho střediska s celkovými náklady 

stavby 3, 188 mil. Kč. 
Tyto náklady hradila obec ze 
svých vlastních zdrojů. Obec 
uhradila faktury zhotovitele ve 
výši 2,875 mil. Kč bez DPH, 
faktury za autorský dozor, tech-
nický dozor stavby a koordinaci 
BOZP 0,109 mil. Kč bez DPH, 
faktury za architektonickou 
studii, PD k územnímu řízení a 
stavebnímu povolení 0,204 mil. 

Máte-li zájem o zveřejnění 
příspěvku ve zpravodaji, 
kontaktujte níže uvedenou 
redakční radu. Vaše pří-
spěvky  prosím dodávejte 
nejlépe v elektronické 
podobě. Má-li kdokoli 
z občanů Pusté Polomi 
zájem na spolupráci při 
tvorbě ZPRAVODAJE, je 
vítán. Máte-li připomínky, 
náměty, rady a doporučení 
– velmi rádi si je vyslech-
neme.  
 
Redakční rada: 
Mgr. Vlastimil Hrádek    
hradek.v@seznam.cz    
RNDr. Ji ří Čech               
jiri.cech@arcelormittal.com  
Mgr. Irena Čechová                
cechova.irena@seznam.cz   
Jitka Havrlantová            
havrlantovajitka@seznam.cz    
Václav Hrbá č                  
udrzba@pustapolom.cz  

Pokud se zpravodaj ne-
dostane k Vám dom ů, 
můžete si jej vyzvednout 
na OÚ v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla 
bude 15. 3. 2014 

Příjmy obce celkem  77,806 mil. Kč  (98,53 %) 
Z toho příjem obce: 

 Z rozpočtového určení daní (RUD) 12,783 mil. Kč (93,34 %) 
Z daně z nemovitostí   0,690 mil. Kč (98,57 %) 

 
Výdaje obce celkem 32,423 mil. Kč (95,99 %) 
Stav na běžném účtu obce k 10. 12. 2013  3,708 mil. Kč 
Dlouhodobý  úvěr u ČSOB, a.s., stav k 10. 12. 2013  2,944 mil. Kč 
Úvěr 3,0 milióny Kč je součást spoluúčasti obce na financování výstavby ČOV a splaškové kanalizace 
a obec jej začíná splácet od data 31. 10. 2013, měsíční splátkou ve výši 28,- tisíc Kč po dobu 10 let. 
Výsledek hospodaření obce je v souladu se schváleným rozpočtem obce na r. 2013 a jeho rozpočtovou 
změnou č. 5. 

Dokončené nejvýznamnější 
investice v r. 2013 a příprava 
nových investic 
ČOV a splašková kanalizace – 
I. etapa 
Dosud největší investice v obci a 
nejvýznamnější stavba v oblasti 
vlivu na zlepšení životního pro-
středí obce. Celkové uznatelné 
náklady stavby 30 mil. Kč. 
Státní zemědělský intervenční 
fond ČR spolu a EU pokryl uzna-
telné náklady částkou 27 mil. Kč. 
Z rozpočtu MSK obdržela obec 
2,25 mil. Kč na kofinancování  
svého podílu 3,0 mil. Kč z uzna-
telných nákladů stavby. Obec se 
musela rovněž vypořádat s DPH 
ve výši 6 mil. Kč, které nebyly 
uznatelným nákladem stavby. 
 
Samosběrný zametací stroj 
City Ranger 3500    
Pro snížení imisní zátěže v naší 
obci byl pořízen samosběrný 
zametací stroj s celkovými uzna-
telnými náklady 2,961 mil. Kč. 
Státní fond životního prostředí 
ČR a EU se podílel na těchto Letecký pohled na Pustou Polom ze severozápadu 
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Kč bez DPH. 
 

Oplocení parkoviště u 
 Základní školy 
V listopadu dokončila společnost VAMOZ
-servis, a.s. realizaci plotu u parkoviště u 
ZŠ. Toto oplocení je jedním ze stavebních 
objektů budoucího projektu „Parkoviště a 
dětské hřiště u ZŠ v Pusté Polomi“. 
 Celkové náklady za oplocení parkoviště 
hrazené z vlastních zdrojů obce činily 
0,128 mil. Kč bez DPH. 
 
Připravené investice k realizaci 
v příštích letech. 
 
II. etapa splaškové kanalizace 
Touto etapou by měl být dokončen pro-
jekt splaškové kanalizace obce Pustá Po-
lom, který je pokračováním již dokončené 
I. etapy. Náklady na vlastní kanalizaci před-
stavují hodnotu 48,935 mil. Kč bez DPH. 
Konec časové prodlevy mezi I. a II. etapou 
výstavby splaškové kanalizace se předpo-
kládá začátkem 2. pololetí r. 2014, kdy 
Státní fond životního prostředí by měl 
vyhlásit pro obce do 2000 obyvatel výzvu 
na podání žádostí o dotaci pro stavby 
kanalizací. Takže reálnost zahájení výkopo-
vých prací je odhadem 05/2015. 
 
Dodatečná izolace proti zemní vlh-
kosti obvodového zdiva budovy 
hasičské zbrojnice v Pusté Polomi 
Realizace tohoto projektu by měla být 
ukončena v 05/2014, do zahájení oslav 125 
let od založení Sboru dobrovolných hasičů 
v Pusté Polomi.  Předpoklad nákladů dle 
nabídky společnosti Aqua saning, spol. 
s r.o. je 65 tis. Kč bez DPH. 
Výsadba stromořadí od ulice Reková 
směrem k východnímu okraji katast-
ru obce Pustá Polom 
Pro pokrytí nákladů na výsadbu stromořa-
dí mimo zastavěné území obce ve směru 
od ulice Reková k východnímu okraji ka-
tastru obce, podala Obec Pustá Polom 
žádost o dotaci z Operačního programu 
Životní prostředí. Celkové výdaje na pro-
jekt činí 1,209 mil. Kč včetně DPH. Spolu-
financování z vlastních zdrojů obce 0,118 
mil Kč plus nezpůsobilé náklady projektu 

(zpracování projektové dokumentace) 29 
tis. Kč. 
 
Zateplení budovy zdravotního stře-
diska včetně sanace suterénního zdi-
va. 
Celkové náklady projektu představují 
hodnotu 1,012 mil. Kč. Obec podala na 
konci listopadu žádost o dotaci 
z Operačního programu Životní prostředí 
na zateplení budovy zdravotního střediska. 
Způsobilé náklady tohoto projektu před-
stavují hodnotu 0,862 mil. Kč, ze které 
bude dotujícím orgánem stanovená dotace 
pro obec. 
 
Vedle výše zmíněných projektů má obec 

připraveny projekčně i další, o kterých Vás 
budeme informovat později. 
 Rád bych se na závěr svého 
článku zmínil o některých, pro Vás určitě 
zajímavých skutečnostech, které budou 
platit v roce 2014. 
Obec nebude měnit výběr poplatku za 
směsný komunální odpad 450,- Kč/
obyvatele. 
Obec nebude měnit koeficient 1,0 za daň 
z nemovitostí. 
Obec nebude zpoplatňovat svoz bioodpa-
du a pronájem nádob na bioodpad. 
 
Ing. Miroslav Hrabovský 
Starosta obce 

Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz  

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz  

Sekretariát Hana Tietzová 553 666 951 urad@pustapolom.cz  

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz  

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz  

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz  

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz  

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz  

Vedoucí ČOV Miloš Kupka 553 666 958 vedoucicov@pustapolom.cz  

Den otevřených dveří ČOV Pustá Polom 
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Šťastnou společnou cestu životem! 
Grussmann Jiří – Vaňková Silvie 
Mucha Matěj – Ballová Barbora 
Frelich Tomáš – Augustinová Markéta 
Havrlant Radek – Benová Kateřina 
Bubík Petr – Langrová Dana 
Kozelský Václav – Mikošková Radka 
Kňura Petr – Grygarová Petra 
 
Malé vítáme, rodičům blahopřejeme!  
Vylegala Jiří 
Bayer Max 
Grussmann Jiří 
Strakoš Vítek 
Kotala Jan 
Kupková Lauren 
Pořízek Matěj 
Gulej Martin 
Krajzl Pavel 
Habrová Sára 
Madryová Petra 
Osohová Elen 
 
Budeme na Vás vzpomínat… 
Broskevič Miroslava 
Chytilová Libuše 
Juchelková Anna 
Paverová Marie 
Šindelková Anna 
Ondra Vojtěch 
Macháčová Emilie 
Raška Antonín 
Pokorný Karel 
Pelzlová Božena 
Krčmářová Leopoldina 
Chytrošová Gertruda 
Dudek Karel 
Seidlerová Božena 
Havrlantová Vlasta 
Havrlantová Anna 

  
Nově přihlášení obyvatelé v roce 
20133 
rodina Šamárkova 
rodina Pořízkova 
rodina Konvičkova 
Bernát Jaroslav 

rodina Rybářova 
Brožková Běta 
Jandová Linda 
Byma Petr 
Stixová Irena 
Macečková Romana 
Macečková Kamila 
rodina Hořenkova 
Illíková Iveta s dětmi 
rodina Stavinohova 
Kotalová Eva 
Bodek Jakub 
Štenclová Markéta 
Nábělek Milan s dcerou 
Nogová Věra 
 
 
Hodně zdraví a spokojenosti 
 
97 let Grossmannová Františka 
95 let Grossmann Adolf 
94 let Stanošková Ida 
93 let Střížová Marie 
92 let Matura Leopold 
92 let Škrobánek Eduard 
91 let Hečková Marie 
91 let Holišová Helena 

90 let Škrobánková Marie 
90 let Vaverková Marta 
90 let Herodesován Marie  
89 let Pavera Jan  
89 let  Rašková Květoslava 
89 let Šústek Josef 
89 let       Tížek Blahomír 
89 let Vindišová Marie 
88 let Maturová Věra 
88 let Schindler Josef 
88 let Vaněk Alexander 
87 let Maturová Božena 
86 let       Holušová Jaroslava 
86 let       Kubíčková Vlasta 
86 let       Stonišová Ludmila 
86 let       Stoupencová Drahomíra 
86 let       Tížková Milada 
86 let       Blažejová Věra 
85 let  Kadulová Ludmila 
85 let Pavelková Vlasta 
85 let Vlčková Ludmila   
 
Nemáte-li zájem o zveřejnění ve spole-
čenské kronice, sdělte tuto skutečnost na 
evidenci obyvatel Janě Kotalové, telefon 
553 666 952. 

Parkování na místních komunikacích 
 
Zima zaklepala na dveře a některé naše místní komunikace vypadají opět jako slalomová dráha. Jen 
místo branek se musí objíždět nevhodně zaparkovaná vozidla. Bezpečnost procházejících či projíždějí-
cích občanů je tímto zbytečně omezena. Když do toho ještě napadne sníh, je následná údržba cest 
značně komplikovaná, nehledě na možné riziko poškození parkujících vozidel.  Přitom by většinou 
stačilo tak málo  -překonat svou lenost, otevřít bránu a zaparkovat vozidlo na svém pozemku.  
 
Žádáme proto řidiče, aby svá vozidla nenechávali stát na místních komunikacích v rozporu se Záko-
nem o provozu na místních komunikacích. Pro ty řidiče, pro které je tato výzva lhostejná, dovolte, 
abych Vám vzkázal, že se jedná o ohrožení bezpečnosti našich obyvatel, a to rozhodně není lhostejné 
Zastupitelstvu obce. V této souvislosti máme opět přislíbenou pomoc Policie ČR, kterou doufám bu-
deme potřebovat co nejméně. 

Vít Čerbák, Místostarosta obce  

SPOLEČENSKÁ  KRONIKA  OBCE   

Vítání občánků září 2013 
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Komise životního prostředí 

Pustá Polom mezi nejlepšími 
v třídění odpadů. 
 
 Naše obec patří mezi nejlepší 
obce ve výtěžnosti separovaného sběru 
odpadů v Moravskoslezském kraji. Dne 
28.listopadu bylo obci Pustá Polom 
slavnostně předáno ocenění za 4. místo 
v soutěží O keramickou popelnici (viz 
foto) a to v kategorií obcí do 4000 oby-
vatel. Jde o umístění na špici této kate-
gorie, do které je zařazeno celkem 257 
obcí  a Pustá Polom obsadila 4. místo, 
tozn, že za námi zůstalo s horšími vý-
sledky dalších 253 obcí. Pustá Polom 
byla hodnocena ve své kategorií jako 
nejlepší obec v okrese Opava. Bližší 
informace lze zjistit na web stránkách 
Agentury pro regionální rozvoj,a.s. - 
www.arr.cz.  
 O tom, že se neustále obec 
Pustá Polom v třídění separovaného 
sběru zlepšuje, hovoří to, že 
v předcházejícím roce jsme se umístili 
na 22.místě a nyní již na 4. místě. 
 Slavnostní vyhlášení se konalo 
v Kompresorovně LANDEK PARKU, tj. 
v areálu Hornického muzea v Ostravě. 
Ocenění převzal starosta obce 
Ing.Miloslav Hrabovský za účasti členů 
Komise životního prostředí p.Oldřicha 
Čerbáka a Ing.Radomíra Pastrňáka. 
Soutěž O keramickou popelnici pořádá 
každoročně Moravskoslezský kraj ve 
spolupráci se společnostmi EKOKOM a 
Asekol. Organizačně zajišťuje průběh 
Agentura pro regionální rozvoj,a.s. 
 Za dosažené výsledky patří 
srdečné poděkování všem občanům 
obce Pustá Polom, kteří se do třídění 
odpadů zapojili, Sdružení dobrovolných 
hasičů Pustá Polom, Základní škole 
Pustá Polom a jejimu řediteli Mgr. Vlast-
milu Hrádkovi.  
 U Základní školy Pustá Polom 
je nutno vyzvednout názorné a příklad-
né vedení dětí k třídění odpadů, kde 
v každé třídě jsou umístěny 3 nádoby na 
odpad, zvlášť na papír, zvlášť na plasty a 
zvlášť na zbývající odpad. 
 Vedení obce ve spolupráci 
s Komisi životního prostředí se snaží 
vytvářet  takové podmínky, aby všichni 
občané, podnikatelé a organizace mohli 
bez větší námahy odpady třídit. 
V zásadě lze v obci třídit veškéré složky 
odpadů, které v současnosti třídit lze. 
  
- Plasty a nápojové kartóny: 
třídíme do žlutých plastových pytlů, 
které dostávají občané a podnikatelé 
zdarma. Svoz 1x za měsíc. 

- Sklo: pro třídění bílého a barev-
ného skla je na 5.místech v obci rozmístě-
no 7ks bílých nádob (na bílé sklo) a 6ks 
zelených nádob (na barevné sklo). U kula-
tých zelených nádob na barevné sklo byly 
zvětšeny vhazovací otvory pro možnost 
vhození větších kusů skla. Svoz je vždy po 
naplnění nádob. 
- Papír: Sběr starého papíru 
probíhal v minulosti do přistaveného vel-
koobjemového kontejneru. Nově byl 
v minulém roce zaveden svoz starého 
papíru přímo od jednotlivých domů, kde 
občané připraví papír buď ve zavázaných 
modrých igelitových pytlích, anebo ve 
svázaných balících. Cílem je usnadnit sběr 
a odevzdávání papíru občanům tak, aby se 
nemuseli tahat s těžkými balíky papíru až 
ke kontejneru a také starším a nemocným 
občanům, kteří neměli šanci tento papír 
do kontejneru doručit. Svoz probíhá 4x 
do roka za jakéhokoliv počasí.  
- Kovy: Sběr kovů v naší obci 
zajišťují hasiči. Termín sběru je vždy vyhlá-
šen v místním rozhlase. Množství odevzda-
ného kovového odpadu je také měřítkem 
pro hodnocení obce v úspěšnosti třídění 
odpadů. 
 
- Nebezpečné a velkoobjemo-
vé odpady: Mobilní sběr a svoz nebez-
pečných a velkoobjemových odpadů je 
zajišťovan firmou Marius Pedersen a to 2x 
do roka. Je zde možnost odevzdat také 
vysloužilé elektrospotřebiče. Velmi nebla-
ze se projevuje neukázněnost některých 
občanů, kteří přivezou a odloží odpad 
ještě před zahájením sběru. Tyto občany 
je nutno důrazně upozornit, že se vystavu-
jí nebezpečí předvolání na přestupkovou 

komisi s následným značným finančním 
postihem. 
 
Celkem bylo v roce 2012 ve výše uve-
dených kategoriích vytříděno 102,29 
tun odpadu. 
 
- Oděvy, boty a hračky: Již ne-
používané oděvy, boty a hračky lze ode-
vzdat čisté a uložené do zavázaných igelito-
vých pytlů do bílého kontejneru umístěné-
ho u prodejny TEMPO. 
- Malá vyřazená elektrozaříze-
ní : Je možnost odevzdat tato zařízení do 
tzv. Eboxu od společnosti Asekol, který je 
umístěn ve vestibulu prodejny TEMPO. 
- Baterie: Použité baterie lze 
odevzdat přímo v prodejně TEMPO. 
- Vysloužilé zářivky a kom-
paktní výbojky (tzv. úsporné žárov-
ky): Je možno odevzdat do připravených 
nádob od společnosti Ekolamp, umístěných 
ve vestibulu prodejny TEMPO. 
- Bioodpad (rostlinné zbytky): 
Byl zaveden svoz rostlinných zbytků, které 
občané ukládají do bionádob. Bioodpad je 
odvážen na místní komunitní kompostárnu, 
kde je upraven do kompostovacích hranic a 
několikrát ročně překopávan tak, aby vzni-
kl kvalitní kompost. Občané maji tento 
kompost k dispozici. Kompost je využíván 
také k údržbě obecní zeleně. Celkem bylo 
v r.2012 odvezeno a zpracováno 
v komunitní kompostárně 115,7tun rostlin-
ných zbytků. 
- Komunální směsný odpad 
(KSO): Díky třídění odpadů a zavedenému 
svozu bioodpadu kleslo množství odváže-
ného směsného komunálního odpadu 
(KSO) na skládku do Chlebičova a to z 
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Kam s nefunkční zářivkou? 
 
Vysloužilé lineární či úsporné zářivky a vý-
bojky nepatří do popelnice na směsný  od-
pad, protože z nich mohou při rozbití unikat 
nebezpečné látky.  
 Každý z nás se v této situaci ocitl. 
Přestane nám po letech svítit zářivka, a tak  
přemýšlíme, kam vyrazit pro novou a  jak 
naložit s tou nefunkční. Někde jsme již za-
slechli, že vysloužilé zářivky nepatří do ko-
munálního odpadu. Nepatří ale ani do třídě-
ného skla, i když jsou ze skla vyrobené. Ale 
proč vlastně? Zářivky (trubicové i kompaktní 
úsporné) totiž obsahují malé množství jedo-
vaté rtuti, která by při špatném zacházení a 
vyšších koncentracích mohla ohrozit lidské 
zdraví a životní prostředí. Nejjednodušší je 
vzít starou zářivku a odevzdat ji v obchodě 
při nákupu té nové.  
 Další možností, jak správně naložit 
s nefunkční zářivkou, je její odevzdání ve 
sběrném místě. V případě Pusté Polomi je to 
nádoba umístěná ve vestibulu nákupního 
střediska JEDNOTA. Žářivku uložíte do 
speciální sběrné nádoby, aby se nerozbila.  
Zpětný odběr zářivek pro naši obec zajišťuje 
kolektivní systém EKOLAMP, který nejen 
přispívá na náklady provozu sběrného místa, 
ale  plně hradí veškeré náklady na přepravu a 
recyklaci. Tím našemu obecnímu rozpočtu 
ušetří část prostředků určených pro naklá-
dání s komunálním odpadem. EKOLAMP tak 
přispívá k ochraně životního prostředí v naší 
obci a na nás všech je, abychom se k němu 
alespoň malým dílem připojili.   
 Více se o problematice nakládání s 
nefunkčními zářivkami dočtete na 
www.ekolamp.cz. 

379tun v roce 2006  až na 317,5tun v loňském roce 2012. Ukazuje se 
však, že občané nyní přecházejí zpět při vytápění svých domů od plynu 
k nekvalitním pevným palivům a z tohoto důvodu je předpoklad zvýšení 
množství odváženého KSO na skládku. 
 
 Za třídění tzv. obalových odpadů, tj. plasty a nápojové kartóny, 
bílé a barevné sklo, papír a kovy, dostává obec odměny od společnosti 
EKOKOM. Odměna je tím vyšší, čím je více odpadů vytříděno. Odměny 
jsou využívány na zkvalitnění systému odpadového hospodářství, tj. na 
krytí nákladů na sběr a odvoz vytříděných odpadů, včetně bioodpadů, na 
pronájem bionádob a provoz komunitní kompostárny a tím udržení po-
platku za občana na stávající výši. 
  
 V příštím roce 2014 se poplatek za provoz systému shromaž-
ďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních 
odpadů a to díky disciplíně občanů při důsledném třídění odpadů zvyšo-
vat nebude. 
 Za dosažené výsledky je nutno velmi poděkovat všem, kteří se 
na třídění odpadů podílejí. Věříme, že v dalším roce budeme v třídění 
odpadů ještě úspěšnější a dostaneme se v hodnocení  mezi první 3 již 
finančně oceněné obce. 
 

    Komise životního prostředí 
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Činnost Klubu důchodců  
za II. pololetí roku 2013 
 
 S adventním časem přichází další číslo 
Pustopolomského zpravodaje, ve kterém Vás chci 
informovat o všem, co jsme od poloviny do konce 
roku 2013 stihli v našem Klubu udělat.  
V druhé polovině roku se uskutečnily 3 výborové 
schůze. Velmi úspěšnou akcí byly snošky, které 
proběhly 2. června na vleku. Z obecního úřadu jsme 
opět měli zajištěny stoly a lavičky včetně dovozu. 
Za to vše chci poděkovat panu starostovi Ing. Hra-
bovskému, který nám svou vstřícností velmi ulehčí 
přípravu již tradičních snošek.  
 Několik členů Klubu důchodců se na 
Slovensku zúčastnilo akce „Den Polomy“. Byl to 
opravdu nezapomenutelný zážitek. Rovněž v naší 
obci jsme se zúčastnili Dne obce. Zde jsme již pro-
gram nepřipravovali. 
 Nadále se scházíme v hasičárně, kde osla-
vujeme Josefy, Aničky, Václavy apod. Akce to jsou 
velmi zdařilé, poněvadž se sejdeme, zazpíváme si a 
pobavíme se.  
 V letošním roce jsme měli 3 zájezdy do 
Těšína, s Červeným křížem jsme byli na zájezdě 
v Raduni, kde jsme si prohlédli zámek a kostel. 
Další zájezd jsme podnikli společně se zahrádkáři. U 
Krnova jsme navštívili zahrádkáře, který se věnuje 
pěstování jablek a hrušek. Bylo co obdivovat. Nej-
zdařilejší akcí byla týdenní rekreace na Slovensku. 
Počasí nádherné, průvodce i řidič autobusu byli 
velmi vstřícní, milí a ochotní. Koupání v termálních 
koupalištích v Bešeňové, ve Vrbovém i v Tatralandii 
bylo příjemné, opravdu jsme si to užili. Prožili jsme 
týden plný pohody, zábavy a legrace, prostě bylo 
nám tam dobře. 
 I v letošním roce jsme navštívili naše osla-
vence, kteří měli kulaté nebo půlkulaté narozeniny. 
Nadále navštěvujeme naše členy, o kterých víme, že 
jsou dlouhodobě nemocní.  
 Červený kříž společně s MUDr. Pavlem 
Muchou připravil na 25. listopad velice zajímavou a 
poučnou přednášku. Z našeho Klubu se jí zúčastnilo 
20 členů.  
 Byly jsme rovněž pozvány do Domova 
důchodců v Kyjovicích. Pro zdejší občany jsme měli 
připravenou mikulášskou besídku, kterou jsme 
zpestřili naším vystoupením. Myslím si, že jsme 
babičkám a dědečkům udělali velkou radost a že se 
s nimi budeme setkávat častěji. 
 A 5. prosince jsme měli mikulášskou na-
dílku s opravdovým Mikulášem, andělem a pravými, 
nefalšovanými čerty. Mikulášský večírek proběhl 
společně s oslavenci, kteří slavili významná životní 
jubilea. 
 Závěrem svého příspěvku bych chtěla 
popřát všem spoluobčanům krásné a pokojné Váno-
ce a do nového roku 2014 pevné zdraví a rodinnou 
pohodu. 

 

Za Klub důchodců Jarka Stankociová 

Klub důchodců Pustá Polom 

Fotografie z Mikulášského večírku 5. 12. 2013 
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Farnost Pustá Polom 

Hasiči    

Hasiči už bilancovali 
 
 Je tady zase prosinec a to je mě-
síc, který je náročný pro všechny nejen tím, 
že už probíhá v plném proudu topná sezó-
na, ale taky je s ním spojeno několik slav-
nostních dní se zvýšenými výdaji (Mikuláš, 
Vánoce, silvestr.) A protože hasiči už svůj 
plán činnosti pro letošní rok splnili, neváhali 
a 30. listopadu na své řádné výr. schůzi už 
provedli vyhodnocení své letošní sezóny  a 
završili tak rok 2013. Výbor svým členům 
předložil a zhodnotil své jednání a hospoda-
ření. 
 Jak se dařilo a co se nepovedlo, 
jsme se dozvěděli ze zpráv našich členů 
výboru. Vypustili jsme konání podzimní 
pohárové soutěže, ale hlavně se nám nepo-
vedlo zlepšit naše současné sociální zařízení. 
Jednáme s vedením obce a snad se to poda-
ří realizovat už příští rok. 
 Momentálně se nám daří 
s výchovou mládeže o kterou se starají dva 
vedoucí – Foltýn  Václav a Aneta Vašková. 
Letos kromě učení a účasti na několika 
soutěžích měli i pár výletů,  např. výstup na 
Lysou horu a do Ostravice. 
 Zatím poslední podařená akce 
byla mikulášská nadílka, kterou jsme po 
setmění zpestřili stezkou odvahy a které se 
zúčastnily děti z Hradce a Kylešovic, celkem 
56 dětí. Na prosincových schůzkách naše 
mládež peče a zdobí cukroví. 
 Naši hasiči zasahují, kde se dá. 
Velice náročný byl pro nás listopad. Hořela 
zahradní chatka na Mexiku a taky jsme si 
v praxi vyzkoušeli hledání pohřešované 
osoby. 

 Doufejme, že už pro letošek 
máme vybráno a že nás jak hasiče, tak 
ostatní občany čekají klidné, radostné a 
pohodové Vánoce. Po Vánocích tu 
máme  nový rok 2014 a do něho jak 
hasičům, tak i Vám přejeme jen to 
nejlepší . 
  Děkujeme Vám za Vaši pří-
zeň, děkujeme všem našim sponzorům, 
hlavně nečlenům, bez kterých bychom 
některé naše aktivity těžko zvládali, 
zároveň přejeme, ať se jim daří 
v podnikání a osobním životě.  
 Velice kladně hodnotíme 
spolupráci s vedením obce. Naše jed-
notka dobrovolných hasičů je velice 
dobře vybavena , má výborné podmín-
ky pro zásahy a už je dobře hodnocena 
i na vyšší úrovni. Naši členové se zú-

častnili i letošních povodní mimo náš 
okres. 
 Nový rok je na spadnutí. Začát-
kem  nového roku začíná plesová sezóna.   
1. února pořádají hasiči svůj tradiční ples,  
na který Vás srdečně zveme. Nezapo-
meňte také na tradiční chování basy.. 
 V roce 2014 budeme slavit 125. 
výročí založení hasičského sboru. Toto 
výročí chceme v rámci obecního dne 
oslavit s celou obcí a okolím a už dnes 
Vás na něj srdečně zveme. O ostatních 
aktivitách a termínech, na kterých Vás 
rádi uvidíme, se dozvíte v dalším vydání 
obecního zpravodaje. 
Vaši hasiči. 

Za sbor dobrovolných hasičů starosta 
Štalmach Zdeněk. 

Zásahová jednotka SDH Pustá Polom 2013 

Vánoce přicházejí … i v kostele 
 
 Blíží se nejkrásnější svátky roku – Vánoce, kdy 
se lidské srdce naplňuje láskou, dobrotou. Slavíme je 
nejen doma v kruhu nejbližších, ale též v kostele 
v kruhu Ježíšových přátel. I letos se budeme dívat na 
Dítě a pronikat do podstaty slova „láska“. Jste zváni… 
 
 Vánoční mše svatá pro děti bude slouže-
na v kostele sv. Martina v Pusté Polomi na Štěd-
rý den ve 14.30 hod. Půlnoční mše svatá bude na 
Štědrý den ve 22.00 hod. Na Hod Boží vánoční 
v středu 25.12. a na svátek svatého Štěpána ve 
čtvrtek 26.12. bude mše svatá v 10.30 hod., stej-
ně tak na Nový rok. 
 
 Sváteční chvíle umocní také koncerty: 26.12. 
v 16.00 hod. to bude koncert Dua Olga Procházková – 
František Šmíd a na závěr doby vánoční v sobotu 11. 

01. v 16.00 hod. koncert, jehož pořadatelem je obec Pustá 
Polom a ve kterém vystoupí Pavel Kozel, Petr Urbánek a 
Nenko Slavov.  

 Na setkání s vámi se těší P. Zdeněk Šimíček, 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz  

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz  

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz  

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz  

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz  

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz  

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz  

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz  
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Z dávných časů  naší obce     

Ohlédnutí za jednou fotografií … 
 
Před časem se mi do rukou 

dostala fotografie, u které bylo napsáno: 
„Branci ročník 1953. Muži (ročník 1953), 
kteří byli odvedeni na vojnu. V roce 2013 
budou mít všichni 60 let. K fotografii 
bohužel nemáme žádné informace“Tolik 
text. Protože nemám rád tak říkajíc věci 
s otevřeným koncem a většinu mládenců 
na zmiňované fotografii znám, počal jsem 
pátrat. Identifikace, s ohledem na 
„stáří“pořízeného snímku, byla celkem 
jednoduchá a to především s laskavým 
přispěním pana Vl. Holuši, účastníka teh-
dejšího odvodu. 

Tuto skupinu pustopolomských 
odvedenců vyfotografoval pan Emil Pave-
lek, ve svém domě č.p. 31, na ulici Slez-
ská. Bylo to v listopadu, roku 1971. Od-
vod tenkrát osmnáctiletých mladíků se 
uskutečnil v Háji ve Slezsku. Zde všichni 
absolvovali zdravotní lékařskou prohlídku 
před vojenskými lékaři. Ti pak po celkové 
prohlídce adepta rozhodli o způsobilosti, 
či nezpůsobilosti k vojenské službě. Po-
kud výrok komise zněl „schopen, bez 
vady“, za pár měsíců synáček rukoval na 
vojnu. Vyskytl-li se u brance nějaký zdra-
votní problém, dostal tzv. odklad, zpravi-
dla na 1 rok a pak k odvodu šel znovu. 
Pokud rekrut nesplňoval zdravotní krité-
ria požadovaná armádou, obdržel 
tzv.modrou knížku a vojenské povinnosti 
byl zproštěn. 

Po návratu odvedenců do rod-
né vísky nejprve odvedenci položili věnec 
u pomníku padlých a zazpívali českoslo-

ly slzy. Následovalo pozvání do domu, kde 
již bylo přichystáno malé občerstvení. Ne-
chyběla ani štamprlička. Po vykonání všech 
„návštěv“ se všichni rozešli do svých domo-
vů. Odvody v minulosti patřily ke koloritu 
obce a odbývaly se každoročně. 
Tolik jako odpověď ke zmiňované fotografii. 
A těm dnešním šedesátníkům dodatečně 
gratuluji  

                                                                                                                        
Jozef Sedláček 

venskou státní hymnu. Pak se zpěvem a 
opentleni květinou s trikolorou obcháze-
li dědinu. V každé rodině odvedeného 
mamince, která většinou vyšla na zápraží, 
zazpívali, dnes již téměř zapomenutou 
píseň „Těžko jste mně máti má, těžko 
jste mě chovala“. Začátek zní asi takto: 
 „Těžko jste mně máti má,těžko jste mě 
chovala,  těžko jste mně máti má,těžko 
jste mě chovala.  Když jste mě vychovala, 
chovala,  vojna se mě ujala…“ 
To většinou mámy silně dojalo, nechybě-

Horní řada odleva:Lichý Miroslav,Kupka Jiří,Kaštovský Vratislav,Pavelek Rostislav,Seidler Jiří,Býma 
Zdeněk,Vavrečka Josef  
Dolní řada odleva: Vindiš Jan,Kupka Bohumil,Krčmář Jaromír,Stoupenec František,Holuša Vladimír 
Fotografie pořízena v listopadu 1971 

VČELAŘSKÝ SPOLEK V PUSTÉ 
POLOMI „STODESETILETÝ“ 
 
 S největší pravděpodobností 
není v naší obci mnoho spolků nebo 
organizací, které se mohou vykázat více 
jak stoletou nepřetržitou spolkovou 
činností. Včelaři takovou tradici mají.  
 Podle dobových záznamů vznik 
organizovaného včelaření se v Pusté 
Polomi datuje rokem 1903. U jeho prvo-
počátku stáli kněží p.Kneibl  a p.Bašný. 
Později taky pan řídící učitel pan Martin 
Uhrovič. Dlužno připomenout, že první 
včelařský spolek ve Slezsku byl ustano-
ven v nedaleké Hrabyni a to v r. 1897. 
Nepochybuji o tom, že tato skutečnost 
ovlivnila i naše včelaře při rozhodování 
založit si vlastní organizaci. Včelařský 
spolek pro Pustou Polom a okolí, tak se 
ve svých počátcích tato organizace nazý-
vala, si do vínku dala kromě samotného 
rozvoje včelaření i vzdělávání mladé 

generace a podíl na společenském životě 
obce,což v minulosti bohatě naplňovala. 
Věhlasné byly bály,letní slavnosti i výsta-
vy.Jedna z velice úspěšných výstav se v 
P.Polomi konala v roce 1936. Není dnes 
bez zajímavostí, že tato vzpomínaná vý-
stava se nesla v duchu hesel „Vzdělání 
mládeže je hlavní úkol obce“a „ Kdo chce 
pokrok, nesmí pít“ (myšleno alkohol)…  
 V neděli 24.listopadu 2013 si 
současní včelaři z Pusté Polomi, ale i z 
Budišovic, Kyjovic, Těškovic a Hlubočce 
některé tyto historické události připome-
nuli na své schůzi. Byť řady včelařů dnes 
značně prořídly,nic nenasvědčuje tomu,že 
by o tento nesporně užitečný spolek 
ztratila veřejnost úplně zájem. I letos se 
přihlásili min. dva noví členové. Je taky 
potěšitelné, že si i zastupitelé naší obce 
uvědomují význam včelaření v naší lokali-
tě a finanční dotací letos přispěli na pre-
ventivní léčbu zákeřných chorob včelstev. 

Křesťanská a demokratická unie – 
Čs.strana lidová,místní organizace 
Pustá Polom, si dovoluje v závěru 
roku 2013 popřát všem čtenářům 
Pustopolomského zpravodaje, příz-

nivcům i svým členům klidné a 
šťastné vánoční svátky. 

 
S nadcházejícím rokem 2014 všem 
přejeme to nejlepší vykročení do 
Nového roku a po celý příští rok 
nechť všechny provází to nejlepší 
zdraví,většina splněných přání i 

radost s velkých i malých úspěchů. 
  

Za MO KDU-ČSL Jan 
Vavrečka v.r. předseda 
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Početné shromáždění včelařů u příležitosti 70.výročí založení včelařského spolku pro Pustou Polom a okolí.Fotografie byla pořízena 
v roce 1973 na přístupové cestě k hostinci „U Krčmářů“. V první řadě uprostřed sedí pan Adolf Raška (Stařik),neúnavný propagátor 
včelaření mezi mládeží. 

Zahrádkář radí, informuje ... 
Zima na zahradě 
 
 Milí čtenáři Zpravodaje, aniž 
jsme se nadáli, je tady prosinec i končící 
rok 2013… Úroda ze zahrad a zahrádek 
je většinou sklizena, záhony poryty, čes-
nek vysázen  a zelí vykvašeno. Co víc si 
ještě přát? Chci věřit tomu, že většině z 
nás se  „zahrádkářský rok“  vydařil a ještě 
dnes máme radost z bohaté sklizně. Až 
na některé druhy ovoce, třeba jablka. Ale 
to zase jak ve které zahradě. Vody na 
podzim, myslím dešťové, spadlo celkem 
dost, takže půda a stromy by strádat v 
zimě neměly. A protože v zimě se toho 
na zahradě dělat moc nedá, pokud jste se 
zrovna nerozhodli odstranit nerodící, 
nebo již starý a zchátralý ovocný strom, 
zbývá nám čas na četbu dobrých knih s 
danou tématikou. Taky je vhodná doba 
pro opravu a doplnění nářadí pro zahra-
du. A jistě už budete přemýšlet,co a kde 
na jaře vysázet a zasít… 

Pro tento příspěvek jsem zvolil, 
milí čtenáři, dosud nepublikované téma – 
pěstování vinné révy v podmínkách obce 
Pustá Polom. Vím, že někteří z vás mají v 
této oblasti již řadu zkušeností,jak s ven-
kovním pěstováním vinné révy, tak i ve 

sklenících. Ale pěkně od začátku. V po-
sledních letech dochází k výsadbám révy 
vinné i v našich, ne příliš vhodných pod-
mínkách. Je to dáno i tím, že jsou vyšlech-
těny nové odrůdy snášející  nízké teploty 
v době vegetace a hlavně jsou odolnější k 
houbovým chorobám. Nabízím několik 
rad pro ty, kteří mají úmysl si hrozny 
vypěstovat sami. Réva je ovocný keř, 
vysazovaný na  dobu nejméně 20 let. 
Proto vždy začínáme kvalitní přípravou 
půdy! Ta musí být co nejhlouběji prokyp-
řena a rovněž co nejvíce osluněna, což je 
velmi důležité. Místo musí být chráněno 
před větry. To,  jak se hlína pod révou 
přes den vyhřeje, je rozhodující pro kva-
litní vývoj celé rostliny. Taky je důležité, 
aby réva měla oporu v pevné konstrukci, 
která ji však nesmí bránit v růstu. Vinná 
réva plodí na jednoletém dřevě, vyrůstají-
cí z dvouletého. V našich podmínkách je 
ideální řez takzvaně na „dva výho-
ny“ (tažně), po šesti až sedmi očkách.  
Ostatní dřevo odstraňujeme a  řežeme 
brzy (asi koncem února, až začátkem 
3.měs., po silných mrazech). Ve druhé 
polovině července přikročíme k tzv. letní-
mu řezu. Ten spočívá v zakracování jed-
notlivých výhonů a vylamování zálistků 

(drobné výhony vyrůstající téměř za kaž-
dým listem révy). Hnojení. Vinná réva je 
náročná na živiny, protože každoročně 
odstraňujeme  velké množství dřevní hmo-
ty, která musí znovu narůst. Ideální je brzy 
na jaře nebo koncem zimy, pokud nám to 
počasí dovolí, zapravit do půdy hnojivo 
Cererit + malé množství ledku vápenatého. 
Půda se však nesmí přehnojit dusíkem. 
Následkem by byl enormní růst dřeva, 
které v zimě namrzá a taky je náchylnější  
na houbové choroby. Uděláme nejlépe, 
když na podzim zaryjeme chlévský hnůj. 
Odrůdy  Polar, Reform, Krystal –bílé, ran-
né odrůdy.   „Iljičevskij rannyj“- odrůda 
vhodná na pergoly. Má velmi pěkný list.  
Nero – modrá odrůda, velmi odolná. Musí 
však být na chráněném místě. 
 V pustopolomských podmínkách 
není nutné révu roubovat. Postačující jsou 
řízky. Vysazujeme pouze rané odrůdy. Ty 
dozrávají v srpnu, popř.do poloviny září. 
 Tak hodně štěstí, vám, kteří se 
rozhodnete vinnou révu zkusit vypěstovat. 
A vám, kteří již tak činíte, skvělou úrodu v 
roce 2014. 

Váš zahrádkář. 

Lze si jen do budoucna přát, aby se současní 
včelaři v naší obci stali důstojnými pokračo-
vateli svých úspěšných předchůdců, zvládali 

všechna úskalí dnešního včelaření a 
přinášeli radost sobě i všem, kdo o včelí 
produkty projevují zájem. 

Více jak stoletá tradice je k tomu zavazu-
je. 

Jozef Sedláček 



Starosta Ing. Miroslav Hrabovský 553 666 955 starosta@pustapolom.cz  

Místostarosta Ing. Vít Čerbák  mistostarosta@pustapolom.cz  

Sekretariát Hana Pausová 553 666 951 urad@pustapolom.cz  

Matrika Jana Kotalová 553 666 952 matrika@pustapolom.cz  

Účetní Michaela Haasová 553666957 ucetni@pustapolom.cz  

Vedoucí údržby Václav Hrbáč 553 666 958 udrzba@pustapolom.cz  

Stavební úřad Ilona Murinová  553 666 956 stavebni@pustapolom.cz  

Stavební úřad Bc. Aleš Onderka 553 666 953 stavebni@pustapolom.cz  
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Mikulášsko vánoční jarmark 
  
 V úterý 3. prosince v 6 hodin ve-
čer se před mateřskou školou také rozsvítil 
vánoční strom, který symbolizuje začátek 
vánočních svátků. Nebylo to jen rozsvícení 
stromu. Na prostranství před školkou jste 
mohli nakoupit celou řadu výrobků a pro-
duktů vyrobených dětmi ve škole a také věci, 
které by neměly chybět v době adventu v 
žádné domácnosti. Věnce, jmelí, vonné svíč-
ky, čaje atd. tento sortiment už nabízelí sku-
teční „jarmarečníci“. 
 Nechyběl ani tradiční vánoční 
punč, který jsme letos pojmenovali na  
„mikulášský“ a tím některé z  Vás poněkud 
zmátli, ale na kvalitu a  razanci chuti punče 
to zcela jistě nemělo vliv. Koláče, bramborá-
ky, zákusky a medovina. Tím vším jste se 
mohli na jarmarku osvěžit.  
 Příjemným zpestřením bylo ote-
vření „ nebeské pošty“, ze které mohly Vaše 
ratolesti poslat Ježíškovi svá přání. Všechny 
pak byly odeslány balónkovou poštou expres 
vzhůru k večerní obloze.  
 Akci nám trochu komplikoval sil-
nější vítr, který tomu dával poněkud polární 
nádech. Pro dokonalou atmosféru chybělo 
ještě pár centimetrů sněhu , ale jak se říká,: 
„nemůže mít člověk úplně všechno“.  
 Děkuji Tomáši Skupinovi za zapůj-
čení stanu a jeho týmu za jeho rychlou stav-
bu. A nemohu vynechat ani chlapce z údržby 
obce, kteří během několika dnů připravili 
místo pro instalaci stromu. 

Vlastimil Hrádek 

Základní škola a Mateřská škola Pustá Polom 

Zápis dětí do prvního ročníku 
 
Zápis dětí do 1. ročníku školního roku 2014/2015 proběhne v pondělí 27. ledna 2013 v prostorách Základní školy 
Pustá Polom na Slezské ulici 405 v době od 13.30 do 18.00.  Bližší informace obdrží rodiče před termínem zápisu. 

Učíme se jíst zdravě …. 
 
 Zdravá pětka, to je název projek-
tu, ve kterém se děti učí, že i zelenina a 
ovoce se mohou připravit na několik růz-
ných způsobů a že nejen dobře vypadají, ale 
i znamenitě chutnají. Zdravá pětka je určena 
hlavně pro menší žáky od prvního do šesté-
ho ročníku.  
 Seznámení je nejen teoretické, ale 
i praktické. Ve školní kuchyni si děti připra-
vily míchané nápoje, zeleninové hranolky,  
jednohubky a ovocné saláty. Naaranžované 
pochoutky vypadaly velmi lákavě a po ná-
sledné degustaci zbyly jen prázdné talíře. 
 Projekt v naší škole vede PhDr. 
Ivana Urbančíková a setkal se s velkým 
úspěchem. 
 

Vlastimil Hrádek 
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VSH - VESNICKÉ SPORTOVNÍ HRY 
 
 VSH stále pokračuje!  V letošním 
18. ročníku se Pustá Polom opět aktivně 
účastní VSH (alias vesnické olympiády), kdy 
naši sportovci bojují o cenné body proti 
sportovcům z dalších devíti různých vesnic. 
Podzimní část VSH začala 9. soutěží - cyk-
listickým závodem. Tento závod organizo-

vala obec Plesná. Organizátoři tohoto 
závodu připravili pro závodníky nároč-
ných 21 km především v terénu. Naši 
borci se ničeho nezalekli a dojeli celkově 
na krásném 4. místě a do celkového 
hodnocení přispěli 7 body. 
 V dalším pořadí byla soutěž ve 
sportovní střelbě. Tuto soutěž organizo-
vala Velká Polom. V této obtížné soutěži 

naši borci obsadili po těžkém boji 8. příčku 
a do celkového bodového hodnocení při-
spěli 3 body. 
 Závěrečnou, 11. soutěží, byl 
závod v plavání. Musím říci, že mezi závod-
níky je tato disciplína velmi neoblíbená, z 
těchto důvodů bych chtěl poděkovat za 
velmi odvážný  počin Michala Silona, který 

Sport 

Konec roku 2013 a začátek roku 2014 

Vítáme nový rok 
 
Zveme vás opět na společné přivítání nového roku v Pusté Polomi. 
Vy všichni, kteří budete doma a budete mít sezení u přeplněných 
stolů už dost, přijďte na Nový rok hned po půlnoci v 00:20 k vánoč-
nímu stromu před obecním úřadem v Pusté Polomi. Společně přiví-
táme nový rok 2014.  

Beseda s účastníkem vojenské mise 
 
Pokud vás zajímá činnost naší jednotky v Afganistánu nabízíme setkání s pří-
mým účastníkem této mise Milošem Holušou.  Setkání s vojákem doplněné 
obrazovými záznamy proběhne v restauraci U Krčmářů v pátek 17. ledna 
2014 v 18.00 hodin. 

Silvestrovský pochod 
 
Již tradičně plánujeme také silvestrovský pochod. Zvolení vhodného termínu 
není vůbec snadné. Každému vyhovuje něco jiného. Někdo nechce pochod 
odpoledne , někdo jej nechce v pracovní den a někdo by šel nejraději hned do 
hospody. Po velmi důkladném zvážení jsme tedy určili termín pro 
letošní silvestrovský pochod na neděli 29. prosince 2013. Sraz všech 
účastníků bude ve 13.00 hodin u vánočního stromu před novým 
obecním úřadem. Zveme tedy všechny zájemce a rádi bychom upozornili, 
že se nejedná o silvestrovský závod, ale pochod ve vycházkovém tempu.  

 

Sběr papíru 2014 
 
Stejně jako letos, tak i v příštím roce bude 
škola opět organizovat sběr papíru. Vítězové 
budou moci opět získat hodnotné a zajímavé 
ceny.  Papír proto nepalte, dětem se bude na 
jaře určitě hodit. V květnu opět přistavíme kon-
tejner a připravíme zajímavé ceny. 

Pohádkový les 
 
 První pátek v listopadu po změně letního času se stal pravi-
delným svědkem rejdění strašidel v lese kolem lyžařského vleku. Po 
loňské výluce, kdy jsme měli trochu obavy ze stavebního ruchu kolem 
čistírny odpadních vod, les kolem vleku opět ožil všemožnou havětí a 
příšerami. Sdružení rodičů Základní školy v Pusté Polomi pořádalo 1. 

listopadu lampiónový průvod spojený se strašidelnou tra-
sou pro naše malé a nejmenší.  Atmosféru celého večera 
ještě umocnil plápolající táborák., občerstvení a další akce 
pro děti.  
 Celkově výtečný dojem z akce nám trochu poka-
zila skutečnost, že nám nějaký „chmaták“ odcizil několik 
lampiček, které jsme použili pro umístění osvětlení v lese. 
Netušíme sice, jak někoho může uloupený svícen doma 
těšit, ale asi takoví mezi námi budou. Co naplat, příště 
budeme muset být pozornější a na lumpy poslat strašidla. 
Nejlépe s pořádným řemenem …. 
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Vážení sportovní přátelé,  
 
 poletující sníh ve vzduchu nám 
nenásilnou formou ohlašuje příchod zimy. 
Jménem lyžařského klubu bych vás chtěl 
pozvat k návštěvě pustopolomského zim-
ního areálu na nadcházející lyžařskou sezó-
nu. Členové lyžařského klubu v průběhu 
letní přestávky nelenošili, ale pečlivě při-
pravovali lyžařský vlek a běžecké tratě tak, 
aby vyhovovaly každému návštěvníkovi 
lyžařského areálu. Rád bych vypíchnul 
nejzásadnější opravy a investice, které 
jsme v letošní letní přestávce proved-
li.  Proběhla kompletní generální oprava 
elektromotoru a převodového ústrojí 
lanové dráhy a generální oprava osvětlení 
sjezdové dráhy.  Podpěrné sloupy lanové 
dráhy a sloupy osvětlení dostaly nový 
kvalitní nátěr. Podařilo se nám vybudovat 
vodovodní přípojku do chaty 
s občerstvením a vydláždění plochy před 
chatou. Za velkou pomoc musím poděko-
vat Josefu Vavrečkovi, poděkování patří 
rovněž Petru Čerbákovi, Petru Matějíčko-
vi a René Hrbáčovi.  
 Pro běžkaře - vyznavače stylu 
bruslení máme v letošní sezoně novinku, 
vyrobili jsme si nové kopyto pro tvorbu 
hladké stopy a chceme připravit menší 
okruh, aby měli „bruslaři“ kde trénovat. 
Konkrétní místo bude teprve zvoleno 
podle sněhových podmínek. Úprava bě-
žeckých tratí pro klasiku bude probíhat 
stejně jako v předchozích letech.  

My všichni, členové lyžařského klubu, se 
těšíme a očekáváme úspěšnou lyžařskou 
sezónu, ve které zorganizujeme i tradiční 
akce, jako jsou závody ve sjezdovém lyžo-
vání a běžecké závody „Okolo Kozičku“. 
A věříme, že naše letní úsilí bude po celou 
sezónu odměňováno bohatou návštěvností 
lyžařů, běžkařů, sáňkařů a turistů. Jsou 
vítání také „procházkáři“, kteří k nám 
zavítají na čaj, grog nebo na svařené víno. 
Rád bych rovněž připomenul naše webové 
stránky  http://ski.pustapolom.cz, na kte-
rých naleznete aktuální sněhové podmín-
ky, provozní hodiny a ceník služeb. Pro 
zvýšený zájem je také možnost si domluvit 
tzv. soukromé lyžování mimo otevírací 
dobu dle dohody. Náš vlek je také vyba-
ven osvětlením, takže není problém pro-

vozovat i večerní lyžování.   
 Závěrem bych chtěl poděkovat 
všem sponzorům, členům lyžařského klubu 
a obci za pomoc při zvelebování našeho 
zimního areálu.   

„Skol sezoně 2013/2014“    
Petr Urbančík  

.   

PODĚKOVÁNÍ 
Děkujeme všem občanům Pusté Polomi, kteří se podíleli při  pátrání po Jiřím Ondrovi. Poděkování patří obec-
nímu úřadu, místnímu hasičskému sboru, který odvedl maximální práci, restauraci U Krčmářů a mnoha dalším 
desítkám kamarádů, známých, i lidí, kteří se s ním osobně neznali.Vnímáme obrovskou solidaritu¨všech těch, 
kteří nám ji v těchto těžkých dnech vyjadřují a soucítí s námi.                   

 S hlubokou úctou, rodina Ondrova 

se nezalekl velké konkurence a jako jediný 
reprezentant Pusté Polomi bojoval v pla-
vecké disciplíně o nejlepší umístění. Obsa-
dil krásnou 11. příčku z 22. závodníků a 
přispěl do finálního zúčtování třemi body. 
 Chtěl bych všem soutěžícím po-
děkovat za pomoc a aktivní přístup při 
obsazování všech soutěží.  V letošním roce 
se podařilo obsadit všechny soutěže, kdy 
jsme dosáhli krásných 48 bodů. Dle pravi-
del VSH se dva nejhorší výsledky odečítají, 

takže do finálního zúčtování se nám zapo-
čítalo 45 bodů. Tento bodový zisk stačí 
na krásnou sedmou příčku, kdy nechává-
me za sebou Hlubočec, Těškovice a Dob-
roslavice. 30. 11. 2013 proběhlo slavnost-
ní ukončení VSH pro rok 2013 v obci 
Dolní Lhota, kde výbor VSH Pustá Polom 
obdržel pohár za finální sedmou příčku. 
Členové výboru VSH Pustá Polom se 
zavázali, že i v příštím ročníku se aktivně 
zúčastní VSH. Závěrem bych chtěl oslovit 

další sportovce, kteří chtějí reprezentovat 
naši obec, aby kontaktovali Petra Urban-
číka - K zátiší 434, nebo Jirku Čecha - 
Dolní 418. Rádi přivítáme a podpoříme 
nadšené sportovce, kteří chtějí reprezen-
tovat Pustou Polom v dalším ročníku 
VSH. 
 

Sportu zdar!  Petr Urbančík. 
 


